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COMPROMÍS 
PER NOVELDA 
 

PREGUNTES QUE FORMULA EL GPM DE COMPROMÍS PER NOVELDA AL PLENARI ORDINARI 

DE JUNY DE 2016 

1.- Les plagues de processionària i tomicus han fet malbé moltes de les pinades del nostre 

terme municipal, en particular les de l’entorn del castell i de la Mola per ser espais naturals. 

Centenars de pins s’han assecat en els dos darrers anys com a conseqüència d’estes plagues 

agreujades per la sequera. En pobles pròxims al nostre els ajuntaments s’han fet càrrec del 

problema i han combatut les plagues amb mètodes naturals que han minvat la mortaldat. Es té 

previst des de la regidoria de Medi Ambient combatre les plagues amb mitjans naturals, com 

ara les trampes amb feromones? Quines actuacions s'han fet o es pensen fer per a mitigar-ne 

els efectes, en la mesura de les seues possibilitats? 

2.- Fa tres mesos ens vam interessar en este plenari per l’extracció de terres d’un dels clots de 

l’Amoragel que sembla es van fer servir per a segellar l’abocador de residus de marbre que hi 

ha en l’Algepsar de Coloma. Ens va contestar el Sr. Regidor de Medi Ambient que s’investigaria 

el tema. Què ens pot informar ara? 

3.- Sr. Regidor d'Urbanisme i Medi Ambient, ens pot dir quants abocadors dels residus de la 

indústria del marbre hi ha actius en el nostre terme? On estan ubicats? Tots compleixen amb la 

legalitat vigent? 

4.- Seria bo per a tots que el reciclatge de residus fóra cada vegada major, de manera que 

s’arribara al reciclatge en origen i a la recuperació dels envasos. S'està treballant en un sistema 

per a poder retornar l’envàs de determinats productes a canvi d’una xicoteta quantitat de 

diners, molt semblant a com es feia fa una cinquantena d’anys tot involucrant en esta idea als 

comerços de la ciutat. Podríem conèixer ara per ara quin és el percentatge a Novelda de 

reciclatge d’envasos? Com valoren esta possibilitat que està estudiant la Conselleria 

d'Agricultura, Medi Ambient, Canvi Climàtic i Desenvolupament Rural? 

5.- Des del 2014 fins a dia de hui, la tarificació d'aigua potable de l'Institut La Mola s'ha 

disparat sense que coneguem les causes. A partir de gener de 2016, tant l'Institut La Mola com 

el Vinalopó es fan càrrec del rebut de l'aigua, per decisió d'este Equip de Govern. Com és 

possible que vostès, des que han començat a governar, no hagen controlat estos rebuts 

desorbitats que han passat d'entre 200 a 400 euros per rebut a entre 1.100 a 1.900 euros per 

rebut i no li hagen donat una solució? 

6.- Qui es farà càrrec del perjudici econòmic tant per a l’Institut com per a l'Ajuntament que ha 

causat esta falta de control? 
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7.- La Regidoria d'Educació està promovent una Escola d'Estiu Municipal. En quina data s'ha 

signat o se signarà el contacte entre l'Ajuntament i els responsables de dur endavant esta 

escola d'estiu? 

8.- Quan es va aprovar l'Ordenança d'espais municipals ja vam manifestar que, al nostre parer, 

el més lògic seria aprovar-la juntament amb l'Ordenança fiscal reguladora de les taxes i el 

catàleg d'espais. Quan pensen portar a este plenari eixa ordenança fiscal que done sentit a 

l'ordenança aprovada? 

9.- Valorem positivament que l'Equip de Govern haja fet una actuació de neteja i 

adecentament del safareig de l'estació, qüestió de la qual ja es va preocupar Compromís fa uns 

mesos en este plenari i els veïns de l'Estació també demanaven. Han pensat canviar també el 

sostre del llavador que és d'uralita i està deteriorada? Este material està prohibit per la 

normativa actual per la seua perillositat. Pensen almenys retirar-lo fins que es pose un altre 

cobriment? 

10.- Sr. Alcalde, en resposta a una pregunta nostra sobre la possible il·legalitat d'una obra en 

un camí rural. Vostè ens va contestar que no hi havia cap llicència d'obra ni cap altra 

documentació al departament d'Urbanisme. Està vostè en disposició d'assegurar-nos que amb 

anterioritat a l'últim plenari no hi hagut inspeccions d'obres per esta actuació? 

11.- Ha ordenat vostè una inspecció urbanística de les obres? En quina data? S'ha fet la 

inspecció? En quina data? 

12.- A partir del resultat de la inspecció d'obres, s'ha obert cap expedient urbanístic? 

13.-  Una vegada ja finalitzada la cursa d'obstacles del passat 22 de maig, ens pot informar què 

li ha costat a l'Ajuntament esta cursa, detallant hores de personal, subministraments i 

possibles factures dels organitzadors? 

14.- Ja va per a un any el temps que vostés i els seus socis governen l’Ajuntament de Novelda; 

el mateix temps que un socialista, Ximo Puig i els seus socis de Compromís governen la 

Generalitat Valenciana. Polítiques diferents, sens dubte, marquen la gestió d’un i l’altre govern 

en moltes àrees, en política lingüística també. Mentre que el govern de la Generalitat està 

promovent decididament l’ús de la nostra llengua, ací a Novelda, la castellanització de totes les 

àrees de l’Ajuntament és pràcticament total. La presència del valencià ha esdevingut en els 

darrers anys una mera anècdota. L’àrea de cultura, curiosament regentada per la mateixa 

persona que la de normalització lingüística, a penes fa servir el valencià tant a nivell escrit com 

oralment com a llengua vehicular, tot el contrari. Departaments sencers utilitzen 

exclusivament el castellà. Continuem sent convocats a les reunions en castellà. L’incompliment 

del Reglament de Normalització i de la Llei d’ús del valencià són una constant al nostre 

Ajuntament, tan estricte en el compliment d’altres reglaments,  sense que es veja cap voluntat 

política d’endreçar la situació. Pensàvem, il·lusos, que el canvi d’alcaldia portaria un resorgir de 

la llengua pròpia de la ciutat. Cada mes que passa, veiem que estàvem equivocats. No obstant 

això, no defallirem en la reivindicació d’una major presència del valencià, a vore si de tant 

insistir provoquem un gir positiu en algunes consciències. Podrien indicar-nos què entenen per 

normalització lingüística i què en pensen de la discriminació lingüística en positiu? 
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15.- Podríem saber quins són els objectius que té marcats la Regidoria de Normalització 

Lingüística per a esta legislatura i els terminis previstos? N’està satisfeta amb el grau 

d’acompliment actual? 

16.- Ha participat el Sr. Alcalde en les negociacions amb l'empresa adjudicatària del servei de 

neteja de dependències  municipals i col·legis? Si no ha participat, quins regidors o regidores 

han anat en representació de l'equip de govern? Quin ha sigut el resultat final de la negociació 

en referència a les treballadores que ja han deixat o hauran de deixar el seu lloc de treball? 

17.- Quina disminució horària ha suposat respecte de la anterior contracta de neteja de 

dependències municipals i col·legis? Quin percentatge representa? 

18.- El Regidor d'Educació, que es declara defensor a ultrança de l'ensenyament públic i que va 

manifestar que “ningú con el grup socialista per a defensar l'ensenyament públic”, va 

assegurar en este plenari que la deficiència en la neteja de les escoles públiques era un tema 

puntual que es resoldria en breu, en una  setmana  estarien resoltes totes les deficiències que 

estaven patint els col·legis públics, va contestar. Han donat resultat les seues gestions i per 

tant s'ha normalitzat ja la neteja en els centres educatius públics? 

19.- Ens preocupa sobre manera  que un any després de la presa de possessió de la nova 

corporació, no tinguem ni un sol nou document sobre la taula respecte al Pla General, un 

document que tots els grups polítics consideràvem prioritari  abans de l'inici del mandat i 

sobre el qual, este grup polític  va presentar una moció el passat juliol per a urgir-ne la 

redacció, però que va ser refusada per l'equip de govern al·legant que no calia l'aprovació 

perquè hi havia una voluntat manifesta de reprendre immediatament els treballs del Pla 

General. Durant el transcurs d'este primer d'any no sols no han aportat cap document sinó que 

han destinat a altres menesters part de la consignació pressupostària que hi havia per al Pla 

General.  Podem conèixer quina planificació tenen per a la finalització dels treballs i l'aprovació 

del Pla General? RETIRADA 

20.- Com és possible que vostès ens feren aprovar una moció -que amb molt de gust vam 

recolzar- sobre la desafecció dels terrenys de la Ronda Nord i ens trobem després amb la 

desagradable sorpresa que, possiblement, este Ajuntament no puga facilitar els documents 

conforme els demana Conselleria? 


